
Školitelský posudek na doktorské studium PharmDr. Martiny Maříkové 

 

PharmDr. Martina Maříková nastoupilo do kombinovaného doktorského studia 

Klinické a sociální farmacie v roce 2015. Její přístup ze začátku byl aktivní při 

formulování vzdělávacího programu a ke konkretizaci výzkumného programu 

zabývající se vědeckým zpracování činností klinického farmaceuta při řešení 

lékových problémů. Toto prováděla z pozice vedoucí subkatedry klinické farmacie 

IPVZ, a především jako vedoucí odd. klinické farmacie nemocniční lékárny ve 

fakultní nemocnici v Hradci Králové. V této době byla její práce velmi aktivní a 

velmi dobře se zapojila do mé výzkumné skupiny. Její přínos byl jednak v tom, že 

umožnila přístup k datům z nemocnice a pokusila se vědecky zpracovat to co 

nabízela praxe klinického farmaceuta. Po roce 2018 však v tempu studia 

zpomalila a její aktivita ve zpracování výsledků nebyla prováděna s takovým 

nasazením jako první roky, což se však dalo předpokládat při pracovním vytížení, 

které kolegyně měla a které byl umocněné i kovidovou pandémií.  

Přesto studijní plán splnila a její výsledky byly řádně opublikovány, prezentovány 

na kongresech pomohou sofistikovanějšímu hodnocení auditů farmakoterapie 

v akreditovaných nemocnicích do budoucnosti, budou využity i ve způsobu 

prevence katetrových sepsí a přispěly i k nutnosti sledovat ambulantní léčbu 

z pohledu klinického farmaceuta a tím snížit počat hospitalizovaných pro lékové 

problémy a tím snížit finanční a objemové nároky na zdravotnictví. 

Závěrem bych rád sdělil, že doporučuji komisi k pozitivnímu hodnocení obhajoby 

disertační práce PharmDr. Martiny Maříkové. Jako školitel jsem už měl více 

úspěšných studentů plně přihlášených do kombinovaného studia, a tak se mi jako 

několikrát před tím ukázalo, že tito studenti jsou velkým přínosem pro naši OR, i 

když je nutno hodnotit jejich aktivitu perspektivou člověka plně zapojeného i do 

dalších činností. Pokud student kombinovaného studia má dostatek energie 

zvládnout povinnosti doktorského studia, pak je OR Klinické a sociál farmacie 

obohacena o další impulzy z praxe. Řešení problémů praxe musí být a měla by 

být v naší OR základním požadavkem, a toto je vedle fundovaných a v praxi 

zběhlých školitelů jedna z cest, jak se k tomu přiblížit. Martina byla takovým 

příkladem. 

 

V Hradci Králové 21.9.2024    Prof. RNDr. Jiří Vlček, CSc. 

 


